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adw. Andrzej K e r n  — członek 
Zespołu Adwokackiego Nr 11 w Łodzi.

Wyróżnienia zostały przyznane tym 
kolegom za aktywną pracę społeczną 
w samorządzie adwokackim oraz za 

osiągnięcia w pracy zawodowej;
O d z n a k ą  H o n o r o w ą  M i a s t a  

Ł o d z i :

adw. Romana J e z i e r s k a - K o -  
w a l s k a  — radca prawny oraz adw. 
Stefan B r z e z i ń s k i  — emeryt.

Wyróżnienia te zostały im przyznane 
za aktywną pracę społeczną i zasługi 
dla rozwoju Łodzi.

adw. dr Juliusz Leszczyński
I z b a  r z e s z o w s k a

1. N a r a d a  w i z y t a to  r ó w p r z y 
R a d z i e  A d w o k a c k i e j  W dniu 
12 czerwca 1982 r. odbyło się zebranie 
wizytatorów, członków Wojewódzkiego 
Zespołu Wizytatorów przy Radzie Ad
wokackiej w Rzeszowie. W tym samym 
dniu wizytatorzy brali udział w okreso
wej naradzie kierowników zespołów 
adwokackich naszej Izby. Zebraniu».wi
zytatorów przewodniczył wicedziekan 
Rady adw. Mieczysław Cincio.

Głównym tematem zebrania były os
tatnie wytyczne Centralnego Zespołu 
Wizytatorów przy Naczelnej Radzie 
Adwokackiej, zawarte w programie 
działania CZW co do wizytacji zespo
łów. W bieżącym roku zakres wizytacji 
w naszej Izbie zostanie znacznie posze
rzony ze względu na nową taryfę ad
wokacką, stosunki wewnątrzze'społowe, 
sytuację ekonomiczną zespołów i ich 
warunki lokalowe. Wizytacje będą 
miały charakter kompleksowy, a wy
niki tych wizytacji będą omawiane bez
pośrednio przez wizytatorów w czasie 
zebrania członków zespołu bezzwłocznie 
po dokonanej w danym dniu wizy
tacji.

Zgodnie z planem wizytacji zatwier
dzonym przez Radę na rok bieżący 
nie nastąpiły zasadnicze zmiany w po
dziale poszczególnych rejonów działal
ności wizytatorów. Wyłączono tylko wi
zytacje problemowe i powierzono prze
prowadzenie tych wizytacji w siedzi
bach Sądów Wojewódzkich: w Krośnie, 
Przemyślu, Rzeszowie i •Tarnobrzegu z 
siedzibą w Sandomierzu jednemu wizy
tatorowi, a to ze względu na koniecz
ność jednolitego ujęcia wszystkich w y
łaniających się na tle tych wizytacji

problemów.’
Omówiono potrzebę przeprowadzenia 

rozmów z kolegami w razie stwierdze
nia ujemnych zjawisk w zakresie 
współżycia wewnątrzzespołowego.

Rola wizytatorów w obecnej sytuacji 
jest szczególna, ciąży bowiem na nich 
obowiązek nie tylko działalności wizy
tacyjnej, ale również dydaktyczno-wy
chowawczej, szczególnie wśród młodej 
kadry adwokatów. Wizytatorzy zwra
cać będą uwagę na poziom pracy ad
wokatów, a więc na poziom wnoszo
nych pism procesowych, rewizji itd. 
Badane będą: forma stylistyczna i ję 
zykowa pism procesowych, konstrukcja 
tych pism, formułowanie zarzutów re 
wizyjnych, żądania pozwu itp.

W świetle wypowiedzi wizytatorów 
ocena pracy zespołów w minionym 
okresie zasługuje na ■ miano pozytyw
nej, nie stwierdzono bowiem narusze
nia obowiązujących norm. Plan pracy 
za rok 1931 wykonany został w 100%. 
Mimo niesprzyjających warunków wi
zytacje w naszej Izbie zostały wyko
nane (z opóźnieniem jedynie w stosun
ku do dwóch zespołów), co oznacza, 
że zwizytowano wszystkie zespoły na
szej Izby w liczbie 23.

W naradzie uczestniczył również mgr 
Tadeusz Garbacik, inspektor finansowo 
-księgowy naszej Rady, który przed
stawił zebranym swoje uwagi, dotyczą
ce czynności pragmatycznych, w czasie 
przeprowadzonych przez niego wizyta
cji finansowych.

Wicedziekan adw. Cincio podzięko
wał wszystkim kolegom wizytatorom 
za rzetelną i sumienną współpracę, a
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w szczególności za wykazywaną troską 
o poziom pracy zespołów naszej Izby. 
Zaapelował równocześnie do wizytato
rów, aby również w bieżącym roku 
— wobec nowych przepisów w zakresie 
taryfy adwokackiej — dokładnie kon
trolowali wdrażanie przepisów w za
kresie opłat pobieranych przez zespoły 
za czynności adwokackie.

Jednocześnie przewodniczący zespołu 
wizytatorów poinformował zebranych, 
że według oceny naczelnych władz, tj. 
NRA i Ministerstwa Sprawiedliwości, 
praca' wizytatorów naszej Izby, jak 
również działalność władz samorządo
wych oceniana jest bardzo wysoko.

Ustalono, że wszystkie wizytacje 
ogólne łącznie z wizytacjami proble
mowymi zostaną zakończone w połowie 
czwartego kwartału 1982 r.

2) S z k o l e n i e  a p l i k a n t ó w  
w I z b i e .  W związiku z kończeniem 
zajęć sżkoleniowych w naszej Izbie 
z aplikantami w  roku 1981/82 dokona
na została ocena szkolenia aplikantów 
adwokackich.

Szkolenie w roku bieżącym prze
biegało bez żadnych zakłóceń z wyjąt
kiem zajęć z języka obcego. W związku 
z tym wyłania się tu  — wbrew zało
żeniom regulaminowym — problem 
celowości kontynuowania takiego szko
lenia przez specjalnych wykładowców 
-językoznawców.

Ogólnie rzecz biorąc, aplikanci nie 
mają wystarczającego wcześniejszego 
przygotowania w zakresie opanowania 
języków obcych, dlatego też tego rodza
ju szkolenie, w kontekście potrzeb za
wodowych, przez wprowadzenie' do za
jęć szkoleniowych takiego czy innego 
języka nie daje należytych efektów. 
Rada postuluje więc w tej kwestii zre
widowanie programu •wprowadzonego 
do nauki języków obcych w czasie 
zajęć aplikantów aż do wyeliminowa
nia nawet tego przedmiotu z regulami
nu szkolenia, jaki ma być uchwalony 
w przyszłości.

Jeśli chodzi o przedmioty zasadnicze,

to plan szkoleniowy w roku 1981/82 
został wykonany w całości. Aplikanci 
brali udział w zajęciach prowadzonych 
w zakresie kryminalistyki, medycyny 
sądowej, księgowości i biurowości ze
społów. Wszystkie te zajęcia prowadzo
ne były przez odpowiednich fachowców 
z tych dziedzin.

Aplikanci uczestniczyli także w roz
prawach arbitrażowych prowadzonych 
przez wiceprezesa OKA w Rzeszowie 
Stefana Puchałę, który jednocześnie 
jest wykładowcą szkolenia aplikantów 
z zakresu prawa gospodarczego.

Pod kierunkiem wykładowcy z za
kresu prawa cywilnego i procedury 
cywilnej adw. Mieczysława Cinci 
uczestniczyli aplikanci w zajęciach w 
miejscowym Państwowym Biurze No
tarialnym, zaznajamiając się praktycz
nie z działaniem biur notarialnych, z 
księgami wieczystymi oraz ze sposobem 
i formą sporządzania aktów notarial
nych, dokonywania wpisów do ksiąg 
wieczystych itp.

Adw. Emil Górnicki, obok zajęć z 
prawa rodzinnego, poświęcił wiele cza
su na metodykę pracy adwokata, przy 
czym nie pominął on również zagad
nień dotyczących wymowy sądowej 
i formy wystąpień adwokackich na 
salach rozpraw. Adw. Piotr Blajer, 
prowadzący zajęcia z prawa karnego 
i procedury karnej, poświęcił kilka go
dzin zajęć na wypracowania pisemne 
oraz na przygotowanie konspektów do 
zajęć przez poszczególnych aplikantów. 
Z kolei adw. J. Ochała prowadził za
jęcia z prawa wynalazczego, spółdziel
czego, administracyjnego, lokalowego 
itp. Dziekan Rady adw. Wiesław Grze
gorczyk prowadził zajęcia z historii 
adwokatury oraz zagadnienia ustrojowe 
adwokatury, sądu i prokuratury. Wre
szcie zagadnienia społeczno-polityczne 
prowadzone były przez adw. Romana 
Zarębskiego, który wiele godzin poś
więcił na omówienie aktualnej proble
matyki społeczno-politycznej w kraju 
i na świecie.
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Ocena szkolenia aplikantów naszej 
Izby jest pozytywna i w tym miejscu 
należy wyrazić uznanie dla kierownika 
szkolenia adw. Emila Górnickiego, któ
ry nie szczędził wysiłku i własnej ini
cjatywy, by szkolenie to utrzymać na 
właściwym, wysokim poziomie.

3. O d z n a c z e n i a  w I z b i e .  Na 
wniosek Wojewódzkiego Komitetu 
Stronnictwa Ludowego w Przemyślu 
Rada Państwa przyznała adw. Bronis
ławowi Rogalskiemu, Jkierownikowi 
Zespołu Adwokackiego w Przemyślu, 
wysokie odznaczenie państwowe w po
staci K r z y ż a  K a w a l e r s k i e g o  
O r d e r u  O b r o d z e n i a  P o l s k i .  
Uroczysta dekoracja miała miejsce w 
dniu obchodów Święta Ludowego (30 
maja 1982 r.).

Rada Adwokacka w Rzeszowie oce
niła jak najbardziej pozytywnie dzia
łalność społeczną i zawodową adw. 
Rogalskiego, który będąc obecnie kie

rownikiem Zespołu w Przemyślu, pełni 
tę funkcję od kilku kadencji ku zado
woleniu władz samorządowych naszej 
Izby oraz kolegów-członków Zespołu. 
Rada podjęła też uchwałę, w której 
składa serdeczne gratulacje koledze 
Rogalskiemu. W dniu 12 czerwca 1982 
r., podczas okresowej narady kierowni
ków zespołów naszej Izby, dziekan 
Rady wręczył adw. Rogalskiemu wspo
mnianą wyżej uchwałę oraz list gratu
lacyjny z okazji wysokiego odzna
czenia.

Na marginesie tej notatki należy 
podkreślić, że adw. Rogalski jest p re
zesem najstarszego w kraju Towarzys
twa Teatralnego — „Fredreum” w 
Przemyślu, które prowadzi najstarszy 
teatr w Polsce pod tą samą nazwą, 
znany ze swoich pięknych tradycji pa
triotycznych (teatr ten obchodził nie
dawno 110-lecie swego istnienia).

adw. Mieczysław Cincio


